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PRoToKoŁ NR 1|I l20t8

z sesji Rady Gminy w Fałkowie, która odbyła się

w dniu 28 grudnia 20L8 roku.

obrady kolejnej sesji Rady Gminy o godzinie 10.00 otworzył

Przewodniczqcy Rady Gminy Piotr Gonerka i na wstępie powitał radnych.

Stwierdził. on, Że na stan Rady 15 radnych zgodnie zlistq obecności w obradach

udzl'at.btęrze 15 radnych co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych

uchwat.

Lista obecności radnych stanowi załqczntknr 1 do protokołu.

Następnie Przewodnrczqca Rady Gminy powitat:

- Wójta Gminy
- Skarbnika Gminy
- Radcę Prawnego
- Dyrektorkę PSP w Fatkowie
- Kierownika GOPS w Fałkowie
- Kierownika Gm. Bibl. Publ. w Fałkowie

Henryka Koniecznego,
Bo gumiłę Wyci szki ew IcZ,

ZygmuntaPtaka,
Mirosławę Palus,

Agnieszkę Czechowskę,
Mariannę Głqbał.a,

- Przedstawicielkę Swiętokrzyskiej Izby Rolniczej Annę Wajnberger 
'

- Inspektoraw Urzędzie Gminy
- sołtysów oraz pozostałych uczestników obrad.

Dorotę Anioł,

Lista obecności stanowi zał.4czntknr 2 do niniejszego protokotu.

Przewodnlczqcy Rady Gminy powitał równiez młodziez z Publtczne4

Szkoły Podstawowej w Fałkowie wraz z opiekunami Aleksandr4 Leśniewicz

Katarzynq Krzy sztoporskę i Jolant4 Bartos.

Następnie uczniowie wystąpili ze słowno-muzycznym programem

Bozonarodzeniowym.
Na zakończęnie Przewodniczqcy Rady Gminy podziękowat. ucznlom za występ

oraz oprckunom za jego przygotowanie i przekazał' im słodycze.

Do podziękowań doł.4crył się również Wójt Gminy, a uczestnicy obrad występ

nagrodzili gromkimi brawami.

Następnie Przewodniczqcy Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach podczas

której uczestnicy sesji łamlqc się optatkiemzłoŻyli sobie iyczenta.

Wznawiajqc obrady Przewodniczący Rady Gminy zwróclt się o

zgł.aszanie zmian do przesłanęgo wraz Z zaproszeniem porz4dku obrad.

W tej sprawie głos zabrała Skarbnik Gminy, która zwróctł.a się o
wprowadzęnle do porzqdku obrad rozpatrzenie projektu uchwily * sprawie



Sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Rady Gminy z dnl'a 29 listopada

2018 roku.

Przewodnlczqcy Rady Gminy zwrócIł..-się o wprowadzenię to porzqdku

obrad rozpatrzenie projektu uchwały dotyczqcĄ wyboru człotka do

Staropolskiego Zpwiązku Gmin i Miast w Końskich.

Rada Gminy jednogłośnte przyjęła wnioskowane zmiany oraz porzędek

obrad w następujQcym brzmieniu:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

2. Boionarodzeniowy występ uczniów.

3. Przyjęcie porzędku obrad.

4. Przyjęcie protokoŁu z obrad II sesji Rady Gminy.

5. Informacja Wójta Gminy o pracy w okresie od poczqtku kadencji do

obecnej sesji Rady GminY.

6, Zmtany w budzecie Gminy Fałków na 2018 rok.

1 . Zmtany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fałków na Iata 2018-

2025.

8. Ustanowienie wieloletniego programu osłonowego ,, Posiłek w szkole i w

domu" na lata 20 19 -2023 .

9. Podwyzszenie kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w

ramach wieloletniego rzqdowego programu ,, Posiłek w szkole i w domu''

nalata2019-2023.
l0.określenie zasad zwrotu wydatków w zakresie dozywiania w formie

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów

zywnościowych dla osób objętych wieloletnim rz4dowym programem

',Posiłek 
w szkole i w domu,' na lata 2019 -2023.

ll.Zatwterdzenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi4zywania ,

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie

Fałków na 2019 rok.

I7.Rozpatrzenię projektu uchwaty w Sprawie metody ustalenia opt.aty za

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki tej opłaty.

1 3 . P owołani ę Komi sj i Inwen tary zacyjnej Mienia Komunalnego .

14.Wybór Rady Społecznej dzl,ał'ajqcĄ przy Publl'cznym ZaL<ładzie opieki
Zdrowotnej w Fałkowie

1 5.Uchwalenie Statutu Gminy Fałków.

l6.Uchwa1enie planu pracy Rady Gminy na2019 rok.

17.Zatwterdzenie planów pracy stałych komisji Rady Gminy na2019 rok.



18.Sprostowanie oczywistej omyłki pisarskiej w treści uchwały Nr
IIlI0l2018 Rady Gminy w Fałkowtę z dnia 29 listopada f018 roku w

sprawie określenia wysokości stawek pddatku od nieruchomości.

19.Wybór czŁonka wchodz4cego w sktad Zgromadzenla Zwtqzku

Międzygminnego o nazwie: Staropolski Zwiqzek Gmin i Miast.

20. Uchwalenie budzetu Gminy Fałków na2019 rok.

2I . P rzyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fałków na lata 20 19 -

2025.
22. Interpelacj e i zapytanta radnych.

2 3 . odpo wtedzi na zgł.o szone interpelacj e i zapfianl'a.

24. Sprawy róine i wolne wnioski.
25. Zakonczęnie obrad III sesji Rady Gminy.

Ad.pkt.4.
Rozpoczynajqc realtzację przyjętego porz4dku PrzewodnrcZqcy Rady

Gminy zwróclŁ się o zgł.aszante uwag do protokoŁu z obrad poprzedniej sesji,

która odbyła się w dniu 29 listopada 2018 roku.

W związku z tym, żę nię zgtoszono iadnych uwag do tego protokołu został on

przyj ęty j edno gło śni e.

Ad.pkt.S.
W kolejnym punkcie obrad gł.os zabrał Wójt Gminy Henryk Konieczny,

który na wstępl'e przekazał zebranym iyczęnia od Księdza Biskupa Henryka

Tomasika.
Następnie poinformował on o pracy w okresie od początku kadencji do obecnej

sesji Rady Gminy.
Do pracy Wójta w omawianym okresie nie zgł'oszono iadnych uwag'

infqrmacja stanowi zat.4czniknr 4 do niniejszego protokofu.

Ad.pkt.6
o proponowanych zmianach w budzecię Gminy na 2018 rok

poinformowała Skarbnik Gminy Bogumiła Wyciszki ewlcz.

Wyjaśnita ofla, ze podczas wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji Rady

Gminy szczegótowo zostaty omówione propozycje zmlan W tegorocznym

budzecie Gminy.
Jak dalej poinformowała Skarbnik Gminy proponowane zmlany w budzecie

Gminy po stronie dochodów wynikaję między innymi z zawartych umów w

ramach których Gmina otrzymat.a środki: w wysokości 20 000,00 zł" na

modernizację drogi dojazdowej do gruntów rolnych, w kwocie 18 000'00 zł na

modernizację drogi dojazdowej do gruntów rolnych W miejscowościach



Plęskowice-Turowice, w kwocię 9.627,77 zł' stanowi4cej 50% kosztów

kwalifikowanych z przęZnaczenięm na dofinansowanie usuwania wyrobów

zawierajqcych azbest z tęrenu Gminy Fałkoww 2018 rok, w kwocie ]0 1'25,00

zł' na współfinansowanie budowy placów zabaw w miej scowości Budy t Zbojno.

Będęc przy glosie Skarbnik Gminy poinformowała, ze otrzymane środkl zostały

wydatkow ane zgodnie z tch przeznaczeniem określonym w zawartych umowach

co zostało ujęte w budzecie Gminy po stronie wydatkowej.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Piotr Gonerka odczytał. projekt

uchwały.
Rada Gminy w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę

Nr III/20l20l8 w spra\ryie zmian w budżecie Gminy Fałków na 2018 roĘ
która stanowi załączniknr 5 do protokołu.

Ad.pkt.7.
Gtos ponownie zabrała Skarbnik Gminy i omówiła zmiany w Prognozie

Finansowej Gminy.
Wyjaśniła ona, ze zmiany w budżecie Gminy znajd,ąq odzwierciedlenie w tej

Prognozie.
W zwtqzku z tym, ze w tym temacie nie zgł.oszono izadnych uwag anl' zapytan

Wiceprzewodniczęca Rady Gminy Maria Domańska odczytała projekt uchwały.

Rada Gminy w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę

Nr III/2112018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Fałków na|ata2018.2025, która stanowi załączniknr 6 do protokołu.

Ad.pkt.8.
Projekt kolejnej uchwały omówiła Kierownik Gminnego ośrodka

Pomocy Społecznej w Fałkowie Agnieszk a Czechowska.

Poinformowała ona' ze Rada Ministrów przyjęła uchwałę w sprawie

ustanowienia wieloletniego rzqdowego programu ,,Posiłek w szkole i w domu''

na lata 2019-2023 przygotowany przez Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki

Społecznej.
Jak dalej poinformowała Agnieszka Czechowska Program będzie finansowany z

budzetu państwa, zapewni on pomoc osobom starszym, niepełnosprawnym' o

niskich dochodach oraz dzieciom i uczniom,którzy wychowuj4 się w rodzinach

znajdujqcych się w trudnej sytuacji.

Zę środkow przekazanych gminom na realizację tego programu dofinansowane

zostanq posiłki wydawane w stołówkach oraz te dowozone osobom dorosłym w

tym nie opuszczjqcym domu (''p. ze względu na podeszły wiek czy
niepełnosprawnośó) poinformowała Agnieszk a Częchowska.



Radna Anna Pluta zwróctła się o wyjaśnienie jakie będę mozliwości

skorzystania z tego programu prze osoby starsze.

Agnieszka Czechowska poinformowała o kryteriach jakie będę obowięzywały

podczas realizacjt tego programu.

Radna z miejscowości Czermno Elżbieta Sliwińska zwróctł.a się z zapytantem

czy osoba z lekkim upośledzeniem spełniajqca kryteria do korzystania z tego

programu będzie mogła skorzystaó Z posiłku w Szkole Podstawowej w

Czermnie.
Kierownik GoP S poinformowała, Że będzie taka moiliwość.

Na zakonczenie Agnieszka Czechowska udzl'ęIlta dodatkowych wyjaśnień

doty czących tego programu.

Poinformowała ona równieŻ, ie w zwiqzku Z wprowadzeniem w Życte programu

..Posiłek w szkole i w domu,, nalata2019-2023 od dnia 1 stycznia 2019 roku

przestanie obowięzywac program osłonowy w zakresie dozywiania ,,Pomoc

gminy w zakresie dozywiania" na Iata20I4-2020.

Następnie Przewodnrczqcy Rady Gminy odcz5Ąał projekt uchwały.

Rada Gminy w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę

Nr III/221201.8 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego

,,Posiłek w szkole i w domu,, na |ata 2019.2023, która stanowi załącznik nr
7 do niniejszego protokołu.
Ad.pkt.9.

Głos ponownie zabrała Kierownik Gminnego ośrodka Pomocy

Społecznej i omówiła projekt kolejnej uchwały.

Poinformowała ona, Że wieloletni rzqdowy program ,,Posiłek w szkole i w
domu'' na Iata 20 19 -2023 przewiduj e udzielenie wsparcia osobom spełniaj ęcym
kry1erium dochodowe W wysokości I50% zgodnie z przepisami ustawy o '

pomocy społecznej.

W zlvtqzku z trudnę sytuacj4 zyciowq osób oraz rodzin korzystĄ4cych ze

wsparcia Z pomocy społecznej proponuje się podwyższenie do I50oń kryterium

dochodowe dla celów przyznania pomocy w postaci świadczenlaptentęinego z

pomocy spotecznej w formie zasiłku celowego na zakvp posiłku i zywności dla

osób objętych programem ,,Posiłek w szkole i w domu'' poinformowała

Agnieszka Czechowska.

W zwlqzku z tym uzasadnione jest podjęcie tej uchwały stwierdzlłaKierownik
GOPS.
Wypowiedź Agnieszkt Czechowskiej uzupełnił Wójt Gminy Henryk Konieczny,

który równiez zwróctł. się o podjęcie tej uchwaty.



Następni e Wi c eprz ewo dniczęc a Rady Gminy o dcz5Ąała proj ekt uchwały.

Rada Gminy w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę

Nr IIIl23l2018 w sprawie podwyższehia kryterium dochodowego

uprawniającego do świadczenia pieniężnego Z pomocy społecznej w formie

zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności dla osób objęĘch wieloletnim

rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu'' na lata 2019.2023,

która stanowi załączniknr 8 do protokołu.
Ad.pkt.10.

omawiając kolejny projekt uchwały Kierownik Gminnego ośrodka

Pomocy Społecznej wyjaśniła, Że projekt ten przewiduje odst4pienie od Żqdanla

zwrotu wydatków od osób objętych wieloletnim programem ',Posiłęk 
w szkole i

w domu''' których dochód nie przekracza wysokości kryterium dochodowego.

Projekt uchwały odcz7Ąał PrzewodnrcZqcy Rady Gminy Piotr Gonerka.

Rada Gminy w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę

Nr III/24|2018 w sprawie okreŚlenia zasad zwrotu wydatków w zakresie

doĄrwiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci

produktów żywnościowych dla osób objęĘch wieloletnim rządowym

programem ,,Posiłek w szkole i w domu,, nalrata 2019-2023, która stanowi

załączniknr 9 do niniejszego protokołu.

Ad.pkt.l1.
W kolejnym punkcie obrad sesji Przewodnicz4cy Rady Gminy powitał

pracownika Urzędu Gminy Barbarę Badelsk4 t zwrocił. się o wprowadzenie do

kolejnego projektu uchwały.

Poinformowała ona, ze do zadan własnych Gminy naleŻy prowadzente dzl'ałan

zwiqzanych z ptoftlaktyk4 i rozwtqzywaniem problemów alkoholowych oraz

prz eciwd ział.aniem narkomanii.

Celem podejmowanych działań zwiqzanych z profilaktykę t rozwiqzyr,vaniem

problemów alkoholowych oraz ptzeciwdziałaniem narkomanii jest zapobieganie

powstawaniu nowych problemów alkoholowych oraz zmniejszanie tych, którę

występuj4 jak równiez wszelkie działanla profilaktyczne maj4ce na celu

wyeliminowani e lub ręduk cj ę zagr o Żeni a narkomani 4.

Jak dalej poinformowała BarbaraBadelska w Programie na 2019 rokszczególny

nacisk połozono na prowadzenie profilaktyki wśród dzieci i młodzieŻy oraz

kontrolę obrotu napojami alkoholowymi.
Będęc przy głosie szczegółowo omówiła posz;zęgólne cele t dziat.anta zawarte

w Programie na 2019 rok.



Zapoznała ona tarźę z harmonogramem wydatków narealizację zadań objętych

Gminnym Programem w 2019 roku.

Barbara Badelska odpowiedziała równiez na pytania dotyczqce

występowania zjawiska narkomanii na terenie gminy oraz leczenta osób

uzaleŻnionych od alkoholu.

Wypowiedź Barbary Badelskiej uzupełnił Wójt Gminy i udzielił

dodatkowych wyjaśnień dotycz4cychzadanujętych w Programie na 2019 rok.

Projekt uchwały odcz1ĄaŁa Wiceprzewodnicząca Rady Gminny Maria

Domańska.
Rada Gminy w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę

Nr III/25 12018 w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oruz Przeciwdziałania

Narkomanii w Gminie Fałków na 2019 rok która stanowi załącznik nr 10

do protokołu.
Ad.pkt.12.

Na wstępie kolejnego punktu obrad głos zabrał Wójt Gminy Henryk

Konieczny, który stwierdził Że podczas wspólnego posied zenia komisj i Rady

Gminy proponowane były stawki przy selektywnym zbieraniu odpadów

komunalnych kwota 11,00 zł od osoby miesięcznl'e i przy zbieraniu odpadów

komunalnych w sposób nieselektywny kwota 20'00 zł od osoby miesięcznie.

Po powtórnym przeana\tzowaniu kosztów ponoszonych przez lJrzqd Gminy na

opłaty związane z odbiorem odpadów komunalnych przez firmę wybran4 w

przetargu na świadczenie tych ustug oraz kosztów zwtqzanych Z

przygotowaniem Punktu Selektywnej Zbiórki odpadów Komunalnych

propozycje stawek za zbręranie odpadów komunalnych od osoby za 1eden

mięsiQc s4 mniejsze.

Proponuje się stawkę 9,00 zł od osoby miesięcznie przy selektywnym zbieraniu

odpadów komunalnych i 18,00 zł od osoby miesięcznieprzy zbięraniu odpadów

komunalnych w sposób nieselektywny stwierdził Wójt.

W omawianym temacie gtos zabrali radni:

E1żbięta Sliwińska, która zwróciła się z zap5Ąanlem azy w ptzyszłości będzie

mozliwe aby odpady z terenu Gminy były odbierane przez firmę, która znajduje

się w Fałkowie co zmniejszyłoby koszty transpońu odpadów .

Wójt Gminy wyjaśnił, Że będzie to mozliwe po uruchomieniu przez tę firmę

swojej działalności.

Jak na razl'e nie jest prowadzona taka dziil.alnośc t firma przygotowuje

dokumentację do uzyskania pozwoleń na rozpoczęcie działalności.



Radny Jarosław Kaczmarek zwrocIt. się z zapytantem dlaczego firma blorqca

udział. w przetargu zaptoponowała tak wysokie koszty za odbior odpadów.

Wójt wyjaśnił, ze wztosły optaty środowiskÓwe dla firm prowadzqcych takq

działalnośó, ponadto s4 to równiez koszty zwlqzane z odległości4 gdzie będ4

składowane odpady zterenu naszej Gminy.

Przewodnlczący Rady Piotr Gonerka zwróctł uwagę' Że propozycje obnizęnta

stawek opłat za ofutot odpadów komunalnych w stosunku do proponowanych

wcześniej sę korzystniejsze dla mieszkańców.

Na zakończentę tego tematu głos ponownie zabrat. Wójt i udzielił dodatkowych

wyjaśnień.
Następnie Przewodnrczqcy Rady Gminy odczytał projekt uchwały.

Rada Gminy w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę

Nr 1112612018 w sprawie ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami

komunalnymi oraz stawki tej opłaĘ, która stanowi za|ącznik nr 11 do

niniej szego protokołu.
Przewodnrczący Rady Gminy ogłosił 10 minutow4ptzęrwę w obradach.

Ad.pkt.13.
Wznawiając obrady Przewodniczący Rady Gminy powitał pracownika

Urzędu Gminy Alinę Ścisłowicziudzidtił jej głosu.

Poinformowała ona' ię Rada Gminy Zę swojego składu wybiera Komisję

Inwentary zacyjn4 Mienia Komunalnego w liczbie pięciu radnych.

Do zadan Komisji na\eży koordynaĄa prac zwiqzanych Ze sporzqdzaniem

spisów inwentaryzacyjnych a w szczególności: przyjmowanie spisów

inwentaryzacyjnych, przyjmowanie kart inwentaryzacyjnych nieruchomości

orazprzekazywanie spisów i Kart do Wojewody Świętokrzyskiego.

Komisja Inwentaryzacyjna koordynuje prace komunalizacyjne dla

nieruchomości będęcych w zasobie Skarbu Państwa i przejmuje je nieodpłatnie

za pośrednictwem Wojewody na własnośó Gminy.

W zwi4zku z now4kadencj4 Rady Gminy oraz zmianą składu osobowego Rady

uzasadnione jest powołanie tej Komisji.

Jak dalej poinformowała Alina Ścisłowicz W poprzedniej kadencji

Przewodniczqcym tej Komisji był obecny Przewodniczqcy Rady Gminy Piotr

Gonerka, a Z poprzedniego składu Rady w składzie Komisji zostali radni Antoni

Chudy i Grzegorz Zgantacz.

Następnie głos zabrał. Przewodniczqcy Rady Gminy, który zwrócił. się o
zgtaszanie radnych do sktadu tej Komisji.



Radny Grzegorz Zgantacz zgłosIt Antoniego Chudego, który wyrazlt' zgodę na

pracę w Komisji.
Radna E!Żbtęta Śliwińska zgłosił.a Jana Dziubę, który równiez wyrazlt' zgodę.

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Gonerka zgłosił do Komisji Grzegorza

Zganiacza, który wyraził zgodę.

Wiceprzewodnicz4ca Rady Gminy Maria Domańska do składu Komisji zgłoslŁa

Roberta Donieckiego, który wyrazIł' zgodę.

Przewodniczqcy Rady Gminy zgł'osIł. Roberta Bombę, który równiez wyraz|Ł

zgodę.
W zwl'qzku z tym, Że do składu Komisji nie zgłoszono innych radnych

Przewodniczqcy Rady Gminy zwróc|ł. się z zapytaniem do radnych czy

głosowanie ma byó nad kazdym kandydatem oddzielnie czy nad wszystkimi

razem.

Radni jednogłośnie stwierdzl\t aby glosowanie odbyło się nad całym składem

Komisji.
Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodntczqca Rady Gminy Maria

Domańska.
Rada Gminy w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę

Nr III/27|2018 w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia

Komunalnegoo która stanowi załączniknr |2 do niniejszego protokołu.

Ad.pkt.14.
W zwt4zku z nieobecnościę Dyrektora Publicznego ZaĘadu opieki

Zdrowotnej w Fałkowie Marka Herudzińskiego Przewodniczący Rady Gminy

zwróctt. się do radcy prawnego Zygmunta Ptaka o wprowadzenl'ę do projektu

uchwały dotyczącego Rady Społecznej przy Publicznym ZaL<ładzię opieki

Zdrswotnej w Fałkowie.

ZygmuntPtak poinformował, żeRada Społeczna nie pobiera diet i pełni funkcję

doradczq d\a zadń realtzowanych przez PZOZ.

Wybierana jest przez Radę Gminy przy zastosowaniu przepisów ustawy o

działa\no śct leczniczej or az u stawy o S amorządzi e gminnym.

W skład Rady Społecznej wchodzi wójt lub osoba przez niego wskazana i

osoba ta ptzew odtticzy Radzie Społecznej .

Ponadto w skład Rady Spotecznej wchodzi osoba wskazana przęz Wojewodę

Świętokrzyskiego oraz trzy osoby wybrane ze składu Rady Gminy

poinformował r adca prawny.



Następnie głos zabrał Wójt Henryk Konieczny, który stwierdził ie dotychczas

osobę przez niego wskazanę był Pan lozef Stolarski zam. Wola Szkucka, ktory

przewodn tczył Radzie Spotecznej

Będęc przy glosie Wójt stwięrdził, ze osobq przez niego wskazanq nadal jest

Pan Jozef Stolarki' natomiast przedstawicielem Wojewody Swiętokrzyskiego

nadaljest Pani Danuta Leśniewicz radna Rady Powiatu.

Następnie Przewodntczqcy Rady Gminy zwrocił' się o zgłaszanie radnych do

składu Rady Społecznej.

Radny B o gusław B arto s zgłoslł. Marię Domańsk q, która wyt azita zgo dę.

Wiceprze wodnicząca Rady Gminy Maria Domańska zgłoslła Antoniego

Chudego, który wyrazlŁ zgodę.

Radna Anna Pluta zgłos!łaBogusława Bartosa, ktory równiez wyraził zgodę

W zwi4zlu z tym, ze nie zgłoszono innych propozycji Przewodnlczący Rady

Gminy zwróctt się do radnych Z zap5Ąaniem czy głosowaó kazdego Zę

zgł.oszonych radnych oddzielnl'e czy razęm.

Radni jednogłośnie zdecydowali o głosowaniu na wszystkich zgtoszonych

radnych razem.

Następni e Prz ewo dn rcZqcy Rady Gminy o dczytał proj ekt uchwały.

Rada Gminy w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę

Nr 1lll28lz0t8 w sprawie wyboru Rady Społecznej działającej przy

Publicznym opieki Zdrowotnej w Fałkowie i stanowi ona załącznik nr 13

do protokołu.
Ad.pkt.15.

W kolejnym punkcie obrad głos zabrat Przewodnlczqcy Rady i

poinformował, ze projekt Statutu Gminy radni ottzymalt przed wspólnym

posiedzeniem Komisji Rady GminY.

Szczegółowo został' on omówiony podczas tego posiedzenia ptzez radcę

prawnego ZygmuntaPtaka, który udzielił równiez wyjaśnień i odpowiedziat na

p:1tanta dotyczqce tego tematu.

Będęc przy głoste z:wrocIł się on do radnych z zap5Ąanl,em czy maj4 oni

dodatkowe pytania czy uwagi do treści projektu Statutu.

W zwtqzku z tym, ie nie zgł'oszono pyrań ant tez uwag do treści projektu

S tatutu Wi ceprz ewo dni cz 4c a Rady Gminy o dczytała proj ekt uchwały.

Rada Gminy w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę

Nr III/2912018 w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Fałków,która stanowi

ztłączniknr 14 do niniejszego protokołu.



Ad.pkt.16.
Głos ponownie zabrał Przewodnrcz4cy Rady Gminy l zwroclł' się Z

zapytantem azy radni zgłaszajq uwagi bqdź'inne propozycje do planu pracy

Rady Gminy na 2019 rok omawianego podczas wspólnego posiedzenia

Komisji.
Do propozycji planu pracy Rady Gminy na 2019 rok nie wniesiono

żadnych uwag w związku z tym Przewodniczqcy Rady Gminy odcz7Ąał projekt

uchwały.
Rada Gminy w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę

Nr III/3012018 w sprawie uchwalenia Planu Pracy Rady Gminy w Fałkowie
na 20|9 roĘ która stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Ad.pkt.17.
Przewodnrczący Rady Gminy zwrocił się z zapytaniem czy radni

zgłasza;4 uwagi lub inne propozycje do planów pracy stałych Komisji Rady

Gminy na2019 rok.

W zwiqzku z tym, Że nie zgłoszofto pytan ani innych propozycji do

planów pracy tych Komisji Wiceprzewodntczqca Rady Gminy odczytata

projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę

Nr III/31/2018 w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy staĘch Komisji
Rady Gminy w Fałkowie na 2019 roĘ która stanowi załącznik nr 1.6 do

niniej szego protokołu.
Ad.pkt.18.

Projekt kolejnej uchwały omówiła Skarbnik Gminy Bogumiła

Wyciszkiewicz.
Poinformowała ona, Że w uchwale Rady Gminy z dnla 29 listopada dotyczqcej

wysokości stawek podatku od nieruchomości wyst4piła omyłka pisarska.

Wpisana został.a cyfra ,,3,98,, a powinno byó ,,3,09,, w zwtqzku z tym Bogumiła

Wyciszkiewicz zwróclła się o podjęcie uchwały w sprawie sprostowania tej

omyłki.
Projekt uchwały w tej sprawie odcryltat. Przewodniczqcy Rady Gminy

Piotr Gonerka.
Rada Gminy w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę

Nr III/32120|8 w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w

treści Uchwały Nr II/10/2018 Rady Gminy w Fałkowie z dnia 29 listopada

2018 roku w sprawie określenia wysokości stawek podatku od

nieruchomościo która stanowi załączniknr t7 do protokołu.



Ad.pkt.19.
Na wstępie kolejnego punktu obrad gł.os zabrał Wójt Gminy Henryk

Konieczny.
Poinformował on , ze Gmina Fałkow wchodzi w skład Staropolskiego Zwlqzku

GminiMiastwKońskich.
Z mocy ustawy przedstawicielęm Gminy Fałków do Zgromadzenta Zwiqzlu
Międzygminnego jest Wójt Gminy.
Drugiego przedstawiciela zę swojego składu wybiera Rada Gminy, w
poprzedniej kadencji tym przedstawicielęm był radny Piotr Gonerka stwierdził

Wójt.

Następnie zwrócIt. się o wybranie spośród radnych swojego przedstawiciela.

Radny Grzegorz Zganl'acz zgłoslŁ Przewodnrczqcego Rady Gminy Piotra

Gonerkę, który wyrazlł' zgodę na Teptezentowanie Gminy w tym Zgromadzeniu.

W zwi4zku Z tym' ie nie zgł.oszono innych kandydatów

Wiceprzewo dniczęca Rady Gminy o dczytała proj ekt uchwały.

Rada Gminy w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę

IIIl33l2018 w sprawie wyboru członka wchodzącego w skład Zgromadzenia
Związku Międzygminnego o nazwie Związek Gmin i Miasto która stanowi

załączniknr 18 do protokołu.
Przewodnrczqcy Rady Gminy podziękowat radnym Za okazanę mu

zaufantę i stwięrdził, ię postara się dobrze rcprezentować Gminę w tym

Zgromadzenru.
Ad.pkt.20.

W kolejnym punkcie obrad głos ponownie zabrał' PrzęwodnrcZący Rady

Gminy, który poinformował Że radnt projekt bud:żetu Gminy na 2019 rok

otrz.ymali wtaz z zaproszeniem na wspólne posiedzenie Komisji.
Projekt budzetu szczegółowo został omówiony przęz Skarbnika oraz Wójta

Gminy podczas tego posiedzenta.

W zwt4zku z tym, Że w obradach sesji uczestniczyli równiez sołtysi oraz

kierownicy jednostek organtzacyjnych Skarbnik i wójt Gminy zapoznall' z

proj ektem budzetu t zadantami inwestycyj nymi.

Jak poinformowała Skarbnik Gminy projekt budzetu Gminy opracowany został

w oparciu o:

- ustawę z dnla 8 marca 1990 roku o samorz4dzie gminnym,

- ustawę z dntaL7 sierpnia}}}9 roku o finansach publicznych,

- pismo Ministra Finansów z dnia 12 października 2018 roku,



- pismo Wojewody Świętokrzyskiego Z dnia 24 paździemtka 2018 roku

ustalaj4ce wielkośó dochodów budzetowych i dotacji celowych na zadanta

zlecone,
- pismo Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Kielcach z dnia 01

paździemika 2018 roku o wstępnej kwocie dotacji przeznaczonej na zadanta

zw|ązane z prowadzeniem i aktuaIizacjq statego rejestru wyborców na2019 rok,
. propozycje planów finansowych jednostek budzetowych,

Gmina na 2019 rok otrzymata Z budzetu państwa subwencję ogólną w

wysokości 8 269 1 19,00 zł sl<t.adaj4cę się z następuj qcych części:

- subwencji oświatowej
- subwencj i wyrówn aw czej

- subwencj i równow azqcej

Budzet Gminy na 2019 rok Po
23 830 432,26 w tym :

dochody bteiqce 19186 138,00 zŁ,

dochody majętkowe 4 044 294,26 zt,

Jak dalej poinformowała Skańnik Gminy przy ustalaniu Strony dochodowej

budzetu na 2019 rok pod uwagę wzięto przewidywane wykonanie

poszczególnych źrodeł dochodów za rok f0r8 jak równiez mozliwośó

uzyskania wpływów w 2019 roku uwzględntajqc wskaźniki waloryzacji
podatków i opłat lokalnych oraz tnflacji (2,3%) określonychprzez Ministerstwo

Finansów.
Przy ustalaniu strony wydatkowej budzetu na 2019 rok uwzględniono

wykonanie za 9 miesięcy 2018 roku, przewidywane wykonanie do końca roku

2018 roku orazplanowany wskaźnik inflacji.

Wydatki budżetu Gminy na 2019 rok określono na kwotę 23 4f4 999,90 zt, w

tym wydatki bieżęce to I7 384 298,05 złi wydatki majątkowę 6 039 701 ,85 zł..

Wydatki na programy i projekty rcaltzowane ze środków pochodzqcych z

budzetu Unii Europejskiej oraz innych źrodeł. zagranicznych niepodlegających

zwrotowi realizowane w roku budżetowym w wysokości 3 998 814,85 zt

poinformowała B o gumiła Wyciszki ew lcz.

Bogumiła Wyciszkiewlcz poinformował.a, ze uległa zmiante kwota zarówno

dochodów jak i wydatków z tytułu wpływów z opł.at z za gospodarowanie

odpadami komunalnymi.

Wynika to z kwoty jak4 w swojej ofercie przetargowĄ zaproponowała firma

odbierajęca odpady komunalne od mieszkanców Gminy.

3 956 853 zt,

4 |16 124 zł,
196 I42 zł,

stronie dochodów zamyka się kwotq



Zarówno dochody jak i wydatki budzetowe na 201,9 rok z tego tytufu ulegajq

zwiększe niu z kwoty 267 000,00 zł. do kwoty 416 400,00 zł stwierdzita

Skarbnik Gminy.
Kontynuujęc swoję w1powiedź Skarbnik Gminy poinformowała , ie w dniu 15

listopada 2018 roku projękt budzetu Gminy na 2019 rok został dostarczony do

Regionalnejlzby Obrachunkowej w Kielcach w celu uzyskania opinii.

Uchwałami Składu Orzekającego Regionalnej Izby obrachunkowej w Kielcach

Z dnia 6 grudnia 2018 roku pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały

budzetowej Gminy na 2019 rok,

Następnie głos zabrał Wójt Gminy Henryk Konieczny, który

poinformował o zadaniach inwestycyjnych do projektu budzetu Gminy na 2019

rok.
Zadanta roczne to:

Szkolne Pracownie Informatyczne - zadante polegaj4ce na doposazeniu w

sptzęt komputerowy sal informatycznych w szkołach podstawowych na terenie

Gminy.
Zadantejest dofinansowane ze środków Unii E,uropejskiej.

Rozbudowa oświetlenia ulicznego w Gminie zadantę to obejmuje

budowę liniowego oświetlęnia ulicznego w miejscowościach Gustawów'

Czermno-Kolonia, Poręba i Sulborowice oraz dodatkowo budowę latarni

fotowo lta iczny ch w Cz erm nie pr zy Cmentarzu, 01 sz amowi c ach i Rudzi sku.

Zadante to w całości finansowane ze środków własnych Gminy, zostało

rozpoczęte w 2018 roku natomiast płatności za wykonanie tych prac będę na

początku roku 2019.

opracowanie dokumentacj i techniczn e1 doty czqcej kanalizacji sanitarnej

w miejscowości: Smykow, Gustawów, Studzieniec.

Zadanie to polega na wykonaniu dokumentacji technicznej wraz z uzyskaniem

p ozwol en ia na budowę kana\tzacji s anitarnej w tych mi ej s cowo ś ci ach.

Szacunkowa wartośc zadania wynosi 200 000,00 zł.

Projekt budowlany uzbrojenia dział'ęk budowlanych na osiedlu o nazwie

określonej w miejscowym planie zagospodarowanie przestrzennego obszar B _

,,WQLSKA'' obej muj Qcego tereny po d budownictwo j ednorod zinnę.

Zadante zap|anowano do zakohczenia w 2019 roku, jego wartośó to kwota

170.000,00 zł.

Przebudowa dróg gminnych w miejscowościach: Sępskie Niwy,

Podchojna' Papiernia, Poręba, Stanisławów i Stomorgi, szacunkowa wartość

zadariato 600 000 zł.



Przebudowa drogi gminnej Zbójno-Kołoniec na długości 904 metry,

zadanie zostało zgł.oszone do dofinansowania w ramach Programu Rozwoju

Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019 i zostato

zaakceptowane do r ealtzacjt.

Wartośó zadaniato kwota 685 106,3l zt. w tym 50oń kwoty to dotacja celowa.
' Zadania wieloletnie.

Kompleksowa termomod ernizacja budynków uz5Ąeczności public znej na

terenie Gminy tj. szkoły podstawowej i hali sportowej w Fałkowię oraz szkoły

podstawowej i ręmlzy oSP w Czermnie.

Zadanie zostało głoszone do dofinansowania w ramach Regionalnego Programu

op eracyj nego Woj e w ó dztw a S więtokrzyski e go na Iata 20 I 4 -2020 .

Całkowita wartośó zadania wynosi 4.]51.643,69 zł w tym 95oń wartości to

dofinansowanie.
Na 2019 rok zaplanowano wykonanie prac termomodernizacyjnych o wartości

2.34t,47I,85 zt przy udzialę środków własnych wynoszQcych 1I7.073,64 zł.

Poprawa jakości iycia mieszkańców Fałkowa poprzęZ rewttaltzację

zdegradowanych obszarów tej miejscowości, zadanl'e zapIanowane do realizacji

w latach 2018-2021.
Zostat'o zgłoszone do dofinansowania W ramach Programu operacyjnego

Woj ewó d ztw a Swiętokrzyski e go na \ata 20 I 4 -2020 .

Całkowita wartość zadanta realizowanego przez Gminę wynosi 3.891 ,378,00 zt

w tym 80% kwoty to dotacja.

Na 2019 rok zaplanowano wykonanie prac o wartości 1.550.000,00 zł. przy

udzia\ę środków własnych wynoszących 3l0.000,00 zł.

Następnie Wójt i Skańnik Gminy udzielili wyjaśnień i odpowiedzięIi na pytania

dotycz4ce projektu budżetu na 2019 rok.

Projekt uchwały odcz5rtat. Przewodniczqcy Rady Gminy Piotr Gonerka.

Rada Gminy w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę

Nr III/34l20t5 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Fałków na 2019 rok.

Głos zabrał Wójt Gminy, który podziękował radnym za uchwalenie

budzetu naf019 rok.

Poinformował on, iebudzetbędzie realizowany przy udziale radnych, sołtysów

oraz kierowników j edno stek or ganizacvj nych Gminy.

W trakcie roku 2019 będa wprowadzane Zmlany do budzetu o ile będzie taka

' potrzeba stwierdził wójt.



Przewodntczqcy Rady Gminy na zakonczente tego punktu pogratulował

Wójtowi' Skarbnikowi Gminy otaz wszystkim ktorzy mieli swój wkład w

opracowyvvanie budzetu Gminy na rok 2019.

Ad.pkt.21.
Głos ponownie zabrała Skarbnik Gminy która poinformowała' ze zdanta

ujęte w budzecie Gminy na2019 rok muSZ4 znalęźc się w Prognozie Finansowej

Gminy.
Prognoza wraz z Projektem budzetu Gminy na 2019 rok została przesłarta do

Regionaln ej Izby obrachunkowej w Kielcach i otrzymała pozlywn4 opinię

Składu orzekającego stwie r dzIł.a Skarbnik Gminy.

Następnie Wiceprzewodnicz4ca Rady Gminy odc4Ąała projekt uchwały.

Rada Gminy w obecności 1.5 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę

Nr III/35lz01.8 w sprawie Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Fałków

na lata 2019.2025, która stanowi załączniknr 19 do protokołu.

Ld.pkt.2Ż.
Następnie gtos zabrali radni:

Maria Domańska,którazwróctła się o budowę chodnika przy drodze krajowej

na odcinku od ulicy Zasadzie do ulicy Kolejowej.

ElŻbteta Śliwinska zwrócIt'a się o budowę wiaty przystankowej w Czermnie

naprzeciwko o środka Zdr owta.

Bogusław Bartos, który zwróclt się o zaproszenie na sesję przewoźntka

śwtadcz4cego usługi przewozowe na terenie Gminy w celu przedstawienia mu

potrzeby kursowania busa na trasie Czermno-Kolonia - Olszamowice otaz do

miejscowości Sułków.
PrzewodnrcZqcy Rady Gminy poinformowat., ze przewoźnik zostanie

zaploszony na najbltzszq sesję.

Jarosław Kaczmarek, który podziękował radnemu Rady Powiatu Pawłowi

Pękali oraz tadnej Rady Powiatu poprzedniej kadencji Mariannie Grazynte

Michalskiej Za ich zaangaiowanie w rcalizacji wniosków z miejscowości

Sulborow tce na\ez4cych do kompetencj i Zarz4du Dró g Powiatowych.

Antoni Chudy, który ptzekazat. podziękowania dla Generalnej Dyrekcji Dróg

Krajowych i Autostrad w Kielcach za wykonanie wniosków nalezqcych do ich

kompetencji (między innymi budowy chodnika oraz L<ładki w miejscowości

Smyków).
Jan Rutowicz zwróclt. się o remont drogi w miejscowości Skórnice ul. Leśna

oraz budowę chodnikaprzy drodze krajowej od Skórnic do Czermna.



Agnieszka Zenka Zganlacz w imieniu mieszkańców miejscowoŚci

Starzechowicę zwrócIła się o oznakowanie dojazdów z drogi powiatowej w

Starzechowicach.
S4 to posesje w Starzechowicach Górnych (zjazd w prawQ stronę od Fałkowa

przed wiaduktem kolejowym) otaz w Starzechowicach Dolnych ( Ąazd od

Fałkowa w lewę stronę przed Domem opieki ,,ZieloneWzgórze',).
Jan Dziuba, który poinformował o braku mozliwości dostępu do samochodu

poŻarniczego jednostki ochotniczej StraŻy PoŻarnej w Czermnie w przypadku

nieobecności kierowcy oSP.
Robert Bomba zwróciŁ się o udroznienie rowu przy stawie w miejscowości

W4sosz.
Ad.pkt.23.

Do wniosków i wypowiedzi radnych ustosunkował się Wójt Gminy

Henryk Konieczny.
odnośnie wniosku radnej Agnieszki Zenka-Zgaru'acz wyjaśnił, ze nalezy

to do kompetencji Zarzqdu Dróg Powiatowych i w tym temacie zostanie

skierowane pismo.

Następnie głos zabrał. radny Grzegotz Baran, który stwierdził ze w
poprzedniej kadencji wielokrotnie zgłaszat' on potrzeby dotycz4ce ustawienia

tablicy informacyjnej Z numerem posesji 1 w miejscowości Dobry Widok oraz

numerami posesji I, 2 I 4 w miejscowości Adelinów oraz tablicy

informacyjnej z nazw4 miejscowości Jakubowice i nie zostało to dotychczas

zrealtzowane .

W związku z tymponowił on swój wniosek w tej sprawie.

odnośnie tematu poruSzonęgo przez radnego Jana Dziubę Wójt wyjaśnił,

ie 4a mienie jednostki OSP w Czermnie materialnie odpowiedzialny jest Pan

Władysław Majkowski zatrudniony w lJrzędzie Gminy na stanowisku

konserwatora i kierowcy oSP i on dysponuje kluczem do garaŻu tej jednostki.

Drugi k1ucz posiada Pan Zb\gniew Wedlęchowlcz, który równiez zatrudniony

jest w IJrzędzie Gminy jako kierowca i zastępuje Pana Majkowskiego w razie

takiej potrzeby.

Nie mozna przekazack\ucza osobie, która nie jest zwi4zarta stosunkiemptacy Z

Urzędem Gminy stwierdził Wójt co równiez potwierdzlł. radca prawny Zygmunt

Ptak.

Na zakończenię Wójt Gminy zaprosił uczestników obrad oraz ich rodziny na

powitanie Nowego Roku przedlJrzqd Gminy, 3 1 grudni a od godziny 22.00.



Następnie złoiył Życzenia Noworocznę uczęstnikom obrad otaz ich

najbliŻszym.
Ad.pkt.24.

W kolejnym punkcie obrad głos zabrała sołtys Sułkowa Sylwia

Świderska, która zwróc!ła się o remont drogi w Rudce na odcinku do drogi

krajowej i do torów kolejowych.
Sołtys Stanisławowa Alina Auguścik zwróciła się o tablice informacyjne

w tej miejscowościznumerami posesji 21 i numeruZf.

Ad.pkt.25.
Następnie gł'os zabraŁ Przewodniczęcy Rady Gminy, który na wstępie

podziękował wszystkim za udziil. w obradach sesj i,

Konczqc obrady zł.ozył on życzenia Noworoczne dla uczestników sesji oraz ich

najbliŻszych.
obrady sesji zakończyły się o godz.14.00 toastem lampką szaryana.

Na tym protokół zakonczono.

Protokołowała
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